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Protokół Nr  17/2013 

ze wspólnego  posiedzenia wszystkich stałych komisji Rady Gminy Ryjewo   

z  dnia  28 sierpnia  2013 roku  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli ponadto: 

 

1. Pan Józef Gutowski                - Wójt Gminy  

2. Pani Małgorzata Zdunek         - Skarbnik Gminy 

3. Pani Małgorzata Kubic           - Sekretarz Gminy 

4. Pani Dorota Czerkies              - Inspektor ds. obsługi Rady Gminy  

 

Posiedzenie poprowadziła Przewodnicząca Komisji ds. budżetu radna Barbara Wolak, która 
powitała zebranych na posiedzeniu oraz przedstawiła tematykę obrad. 

 

Tematyka posiedzenia: 

 

1. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2013 roku. 

2. Informacja z przeprowadzonej likwidacji Zakładu Budżetowego „Pomezania”.  

3. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

4. Sprawy bieżące. 

 

Ad.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2013 roku. 
 

Przewodnicząca obrad poprosiła o przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu za I 

półrocze, Wójta Gminy Ryjewo Pana Józefa Gutowskiego.  

 

Pan Józef Gutowski: W I półroczu 2013 roku  wykonanie budżetu przebiegało w następujący 

sposób. Dochody Gminy  zaplanowane w kwocie   18.610.263,30 zł wykonano w wysokości   

10.288.859,87 zł,  co stanowi 55,3 %. Dochody uzyskano z tytułu: 

 

 Dochodów własnych ( z podatków i majątku gminy)       1.894.757,87zł 

 Udziałów w podatkach stanow. dochody Budż. Państwa    696.121,88zł 

 Dotacji celowych                                                               2.247.011,30zł 

 Subwencji ogólnych                                                          4.992.526,00zł 

 Środków na dofinansowanie zadań własnych gminy   

     pozyskanych z innych źródeł                                               458.442,82zł   

   

Głównym źródłem dochodów gminy w I półroczu 2013 roku były subwencje ogólne 

stanowiące  48,52% udziału w uzyskanych dochodach gminy, kolejnym dotacje celowe, 

których udział w dochodach gminy wynosił 21,84 % oraz dochody własne gminy 18,41 %. 

Subwencje oraz dotacje celowe wpływały na konto gminy w sposób terminowy, zgodnie z 

przyjętym planem.  Plan dochodów własnych  wykonano w wysokości 44,0 %, uzyskując 

środki na kwotę 1.894.757,87 zł, stanowiące 18,42% udziału w dochodach gminy. Najwyższe 

dochody w ramach dochodów własnych uzyskano z następujących źródeł: 

 z  podatku od nieruchomości na kwotę 654.218,70 zł, co stanowi 6,4% udziału w dochodach 

gminy,  

 z podatku rolnego na kwotę  492.772,84 zł,  stanowiącą 4,8%  udziału w dochodach gminy, 
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 z dochodów z tytułu dostarczania wody w wysokości 230.266,74 zł, co stanowi 2,24% 

udziału w dochodach gminy, 

 z dochodów z tytułu usług kanalizacyjnych w wysokości 195.573,01 zł, co stanowi  1,90% 

udziału w dochodach gminy.   

 

Bardzo niskie wykonanie planu tj. poniżej 40%  uzyskano z dochodów z majątku gminy, 

podatku od spadków i darowizn i opłaty targowej.  Stan zaległości w podatkach lokalnych  na 

30.06.2013 roku  przedstawia się następująco. W podatku od nieruchomości  436.915,85, w 

podatku  rolnym  6.933,87, w podatku od środków transportowych  3.361,80.  
 

Wydatki Gminy zaplanowane w kwocie 17.671.781,30 zł wykonano w wysokości   

9.160.462,71 zł,  tj. w  51,84%. Na  wydatki bieżące wydatkowano kwotę  9.039.981,67 zł  tj. 

52,7 %  planu,  a na wydatki majątkowe 120.481,04 zł tj. 22,8% planu. W ramach wydatków 

bieżących środki przeznaczono na finansowanie działalności 5 jednostek budżetowych gminy 

w tym:                                                                      

1. Szkoły Podstawowej w Ryjewie na kwotę 1.844.665,76 zł, 

2. Szkoły Podstawowej w Straszewie  na kwotę  578.213,78 zł, 

3. Gimnazjum w Ryjewie na kwotę   771.226,51 zł, 

4. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Ryjewie na kwotę  2.321.491,65 zł. 

5. Urzędu Gminy w Ryjewie na kwotę  1.119.208,07 zł. 

 

Przekazano dotacje: 

1. celowe na realizację zadań zleconych gminy jednostkom spoza sektora finansów 

publicznych w wysokości  72.400,00 zł, 

2. podmiotowe dla samorządowych instytucji kultury na kwotę  250.520,00 zł,  

3. podmiotową dla niepublicznego przedszkola „Maluszek„ w Ryjewie  na kwotę  258.119,03 

zł. 

Razem dotacje udzielone z budżetu gminy  wynoszą 581.039,03 zł,  co stanowi       6,4 %  

wydatków bieżących gminy. Na pomoc finansową na rzecz innych jednostek samorządu 

terytorialnego przekazano kwotę  19.657,00 zł. Ponadto ponoszono wszystkie inne wydatki  

określone w ustawie o samorządzie gminnym, jako wydatki własne gminy. 

 

Przychody Gminy   uzyskane  z tytułu wolnych środków powstałych na koniec 2012 roku 

wyniosły  356.866,42 zł.   

 

Rozchody Gminy zaplanowano w wysokości  938.482,00 zł, wykonano w  70,5 % tj. w kwocie  

642.277,00 zł. Rozchody dotyczą spłat zaciągniętych  pożyczek i kredytów  zgodnie z 

umowami zawartymi z bankami. 

 

Wynik Finansowy Gminy  na 30.06.2013 roku występuje nadwyżka budżetowa  Gminy w 

wysokości  842.986,58zł.  

 

Zadłużenie gminy z tytułu zaciągniętych pożyczek i kredytów wynosi 7.372.891,00zł. 

Wszystkie zobowiązania gminy dotyczące zaciągniętych kredytów spłacane są zgodnie z 

zawartymi umowami. Gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych na dzień 30.06.2013r. 

 

Gmina posiada należności wymagalne na kwotę  1.392.527,16 zł. Należności te powstały z: 

 dostaw usług dla ludności z tytułu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w 

wysokości  115.505,17 zł , 

 wypłat  zaliczek i funduszu alimentacyjnego  642.799,59 zł,  
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 zaległości w podatkach i opłatach oraz pozostałych dochodach gminy na kwotę   634.222,40 

zł. 

 

Przewodniczący Rady: W ogólnym rozrachunku wykonanie budżetu za I półrocze wypada 

całkiem dobrze.  Dochody i wydatki są na poziomie, 50% więc należy uznać, że jest dobrze.  

 

Przewodnicząca obrad:  W ogólnym rozrachunku tak, ale patrząc na zaległości nie jest już 

tak dobrze.  Wysokie zaległości są w podatku od nieruchomości oraz za wodę i ścieki. Martwi, 

że zaległości te wciąż wzrastają.  Dodatkowo do końca roku dojdą jeszcze zaległości za śmieci.  

Czy na pewno robimy wszystko by zaległości za wodę były niższe? Czy docieramy do 

wszystkich dłużników?   

 

Pani Małgorzata Zdunek: Docieramy do wszystkich. Wystawiane są upomnienia i kierowane 

są sprawy do komornika. Jeżeli chodzi o zaległości w podatku to w sprawozdaniu za rok 

zaległość będzie mniejsza, co związane jest z faktem, iż jeden z przedsiębiorców złożył 

korektę deklaracji o 5 lat wstecz z uwagi na fakt, iż już nie prowadził działalności 

gospodarczej.  

 

Przewodnicząca obrad:  Czy to jest zgodne z prawem, że ktoś teraz składa korektę na pięć lat 

wstecz? 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Tak. Ustawodawca daje taką możliwość. Maksymalny czas 

złożenia deklaracji wynosi 5 lat. 

 

Przewodniczą Rady: Dobrze wiemy, że na terenie tego przedsiębiorstwa działały inne firmy. 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Dlatego też przedstawiliśmy tą sprawę radcy prawnemu, bo 

wiemy, że są okresy, w których działały inne firmy.   

 

Przewodniczący Rady: Analizując wykonanie w załączniku dotyczącym dochodów zauważyć 

można, iż subwencja  oświatowa wpłynęła już, w 61% co jest niepokojące, bo w II półroczu 

wpłynie jedynie 39%?   

 

Pani Małgorzata Zdunek: Różnica ta związana jest ze sposobem przekazywania subwencji 

oświatowej. Subwencja wpływa zawsze na koniec miesiąca poprzedzającego miesiąc 

finansowania. 

 

Przewodniczący Rady: Jak wygląda sytuacja z opłatami za odpady komunalne? 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Od m-ca lipca, czyli za ok. dwa miesiące wpływy wynoszą 60%.    

 

Przewodnicząca obrad: W  punkcie „udziały gmin w podatku stanowiącym dochód budżetu 

państwa” jest też tylko 42% wykonania? 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Niestety te punkty są niezależne od nas, bo są to wpływy z 

Urzędów Skarbowych, jest to podatek dochodowych i wysokość jego zależna jest od liczby 

zatrudnionych osób z terenu gminy. 

 

Przewodnicząca obrad: Z czym związane są małe wpływy z tytułu sprzedaży nieruchomości? 

Może powinniśmy bardziej zareklamować działki do sprzedaży, bo mamy je w bardzo ładnym 

miejscu.  
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Pani Małgorzata Kubic: Staramy się reklamować działki z ul. Wrzosowej. Reklamowane 

były nawet podczas Jarmarku Dominikańskiego, ale kupujących odstrasza sąsiedztwo 

oczyszczalni ścieków. 

 

Przewodnicząca obrad: Bardziej chodzi o działki przy ul. Zielnej.  

 

Pan Józef Gutowski: Te działki nie są jeszcze przygotowane do sprzedaży z uwagi na 

nieprzeprowadzony podział.   

 

Radny Jerzy Paradowski: Mówi się dużo o tym, że są małe wpływy za wodę miały być 

kupione liczniki na kartę a w wydatkach widzimy, że na zakup wodomierzy w I półroczu 

przeznaczono jedynie 12% planowanej kwoty za to kwota na energię elektryczną wykonana 

została już w 93%? 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Większe koszta za energię związane są z przeprowadzonym w 

marcu 2012 roku przetargiem. Firma, która wygrała, oferowała niższą cenę jednak do 

października nie otrzymaliśmy aneksu do umowy. Dopiero w tym roku otrzymaliśmy faktury 

stąd takie wysokie wykonanie.  

 

Radny Zbigniew Reducha:  A czemu zakup wodomierzy jest tylko na kwotę 3 tys. zł Miały 

być kupione wodomierze na tzw. „kartę”.  

 

Pan Józef Gutowski: Wodomierze, o których mowa, są zamówione , ale z uwagi na bardzo 

duże zainteresowanie jest długi okres oczekiwania.  

 

Radny Jerzy Paradowski: Małe 15% wykonanie jest na remontach dróg? 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Związane jest to z tym, że część prac wykonywana jest w ramach 

funduszu sołeckiego. Nie wszystkie prace remontowe zostały wykonane do dnia 30 czerwca, 

dlatego to wykonanie jest niskie. 

 

Przewodnicząca obrad: Prace melioracyjne wykonano na 20%. 

 

Pan Józef Gutowski: Ogólna kwota przyjęta do budżetu na prace związane z melioracja to 50 

tyś. zł do dnia dzisiejszego wykonano prace na kwotę 34.560,77 zł. Wykonane prace to min. 

odbudowa rowu wraz z przebudową przepustu w Barcicach; wyczyszczono i przebudowano 

dwa przepusty w Rudnikach; przebudowano 12 szt. przepustów na drodze gminnej Mątowskie 

Pastwiska – Barcice; przebudowano dwa przepusty w Ryjewie oraz przepusty w Straszewie.  

Do wykonania zostały jeszcze prace na kwotę ok. 15.287,37 zł  i jest to odmulenie rowu, 

budowa studni wlotowej do rurociągu w Trzcianie, odmulenie rowu drogowego i odpływów 

rurociągu do „Buławy” w Trzcianie oraz odbudowa rowu wraz z naprawą i czyszczeniem 

przepustów w Barcicach.  Prace w Trzcianie mogą rozpocząć się dopiero po wycięciu drzew. 

Mieszkańcy musza najpierw zgłosić się do Urzędu po wnioski na wycięcie drzew i wtedy 

dopiero wykonywane będą prace. Niewyceniona została jeszcze likwidacja zapadniętej ziemi 

na rurociągu w Trzcianie.  

 

Radny Jerzy Paradowski: Jak wyglądają prace z budowa punktu selektywnej zbiórki 

odpadów? 

 



Strona 5 z 10 

 

Pan Józef Gutowski: Prace są na ukończeniu. Brakuje kilku kontenerów. Punkt będzie 

otwarty w pierwszym tygodniu września.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali wykonanie budżetu gminy za I półrocze 2013 roku.  

 

Ad.2. Informacja z przeprowadzonej likwidacji Zakładu Budżetowego „Pomezania”.  

 

Pan Józef Gutowski: Proces likwidacji Zakładu Budżetowego „Pomezania” w Ryjewie 

rozpoczęto w lipcu 2012r., natomiast zakończono 17 czerwca  2013r. Podstawą likwidacji 

zakładu była Uchwała Nr XVII/118/12 Rady Gminy Ryjewo z dn. 28 maja 2012r. w sprawie 

likwidacji Zakładu Budżetowego „Pomezania” w Ryjewie. Likwidację rozpoczęto 

sporządzeniem następujących dokumentów: 

1. Bilansu otwarcia Zakładu Budżetowego „Pomezania” w Ryjewie w likwidacji: na dzień 

30.06.2012r., który jednocześnie jest bilansem zamknięcia zakładu; 

2. Planu finansowego Zakładu Budżetowego „Pomezania” w Ryjewie w likwidacji za 

okres od 01.07.2012r. Do 31.12.2012r.  

Planowany okres likwidacji Zakładu przypadający na 31 stycznia 2013r. został przedłużony  

z następujących przyczyn: Z uwagi na termin zakończenia likwidacji określony w Uchwale 

Rady Gminy  Nr XVII/118/12 na dzień 31 stycznia 2013r. powstał problem natury prawnej 

polegający na tym, że instytucje państwowe jak Urząd Skarbowy, ZUS, GUS za termin 

zakończenia działalności przyjęły 31 stycznia 2013r. Powstała jednomiesięczna luka, podczas 

której zakład już nie działał, jednak na skutek treści w/w uchwały nie mógł rozpocząć i 

zakończyć rozliczeń publiczno – prawnych na dzień 31.12.2012r. W takiej sytuacji do 

rozliczeń przystąpiono dopiero 1 lutego 2013r. Okres rozliczeniowy przedłużył się do 16 maja 

2013r, bowiem procedury rozliczeń z w/w podmiotami trwały znacznie dłużej.  

 

Do niniejszego protokołu załącza się: 

1. Uchwałę Nr XVII/118/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 maja2 012r. w sprawie 

likwidacji Zakładu Budżetowego „Pomezania” w Ryjewie – załącznik Nr 1, 

2. Bilans otwarcia Zakładu Budżetowego „Pomezania” w likwidacji- załącznik Nr 2, 

3. Plan finansowy dla Zakładu Budżetowego „Pomezania” w likwidacji – załącznik Nr 3,  

4. Na 18 pracowników zatrudnionych 5 otrzymało wypowiedzenie, natomiast 13 

pracowników z dniem 01.01.2013 r przeszło na mocy art.23 Kodeksu Pracy do innego 

pracodawcy tj. Urzędu Gminy w Ryjewie .-załącznik Nr 4 i 5- Protokół przekazania akt 

osobowych 

5. Protokólarne przekazanie dokumentacji technicznej i eksploatacyjnej, obowiązujących 

umów Zakładu załącznik Nr 6 i 7, 

6. Protokół przekazania dokumentów i kluczy do pojazdów i kluczy Zakładu – załącznik 

Nr 8, 

7. Protokół przekazania znaczków pocztowych -załącznik Nr 9, 

8. Protokół przekazania telefonów komórkowych (szt. 7 + 1 karta telemetryczna) – 

załącznik Nr 10, 

9. Protokół przekazania pojemników używanych 110 l o wartości 2.525,09 zł – załącznik 

Nr 11, 

10. Protokół przekazania paliwa o wartości 154,26 zł- załącznik Nr 12, 

11. Protokół przekazania majątku trwałego Zakładu o wartości ogółem 29.221,43 zł- 

załącznik Nr 13 i 14, 

12. Inwentaryzacja majątku w drodze spisu z natury na dzień 31.12.2012r. załącznik Nr 15, 

13. Wykonanie planu finansowego – załącznik Nr 16, 

14. Rozliczenie dotacji za 2012r – załącznik Nr 17, 

15. Protokół zniszczenia dokumentacji – załącznik Nr 18, 
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16. Wykonanie RB – 30S - załącznik Nr 19 i 20, 

17. Należności Zakładu, sprawozdanie Rb-N - załącznik Nr 21 i 22, 

18. Zobowiązania Zakładu Rb-Z – załącznik Nr 23 i 24, 

19. Protokół przekazania należności i zobowiązań – załącznik Nr 25 

20. Zaświadczenie o skreśleniu Zakładu z Krajowego Rejestru Urzędu Podmiotów 

Gospodarczych - załącznik Nr 26, 

21. Rozwiązanie umowy grupowego ubezpieczenia pracowniczego /PZU ŻYCIE S.A. 

załącznik Nr 27, 

22. Zaświadczenie Zakładu Ubezpieczeń Społecznych - załącznik Nr 28, 

23. Zaświadczenie z Urzędu Skarbowego - załącznik Nr 29, 

24. Protokół przekazania dokumentacji odnośnie windykacji należności- załącznik Nr 30, 

25. Protokół zniszczenia pieczęci – załącznik Nr 31, 

26. Protokół przekazania dokumentów do archiwum Zakładowego Urzędu Gminy  

w Ryjewie – załącznik Nr 32. 

27. Wykaz dokumentów pozostałych na stanowiskach – załącznik Nr 33 i 34. 

 

Radny Jerzy Paradowski: Co z samochodem, którym zbierał zakład odpady? Czy został on 

sprzedany? 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Nie. Odbyły się dwa przetargi, ale nie było zainteresowanych 

kupnem. Obecnie samochód jest dzierżawiony za 1.000,00 zł brutto miesięcznie, więc są, 

chociaż środki na pokrycie ubezpieczenia i bieżących wydatków. Jest możliwość, że 

dzierżawca będzie chciał  ten samochód od nas kupić. 

  
Przewodnicząca obrad podziękował za przedstawione informacje.  

 

Ad.3. Rozpatrzenie projektów uchwał przygotowanych na sesję. 

 

 - Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność kierownika gminnej 

jednostki organizacyjnej (Dyrektora Szkoły Podstawowej w Straszewie) przedstawił Pan 

Kazimierz Zima – Przewodniczący Rady, który poinformował, iż skarga rozpatrzona została 

przez Komisję ds. edukacji. Skarga Pani Katarzyny Czerny, żony nauczyciela ze Szkoły 

Podstawowej w Straszewie, dotyczyła tego, że została źle potraktowana przez Dyrektor tej 

placówki. Pani Czerny dnia 18 lipca wysłała do szkoły e-maila z czterema drukami bankowy 

do wypełnienia. Skarżąca, po rozmowie telefonicznej o godz. 14 dowiedziała się, że może 

wypełnione zaświadczenia odebrać tego samego dnia do godz. 15 jednak stwierdziła, że ma 

problem z dojazdem do Straszewa, wobec czego zaświadczenia odebrała dnia następnego o 

godz. 10.20. Skarżąca zarzuca Pani Dyrektor, to, że zbyt długo musiała czekać na 

zaświadczenia oraz fakt, iż odnosiła się do niej w sposób nieprzyjemny. Komisji na swe 

posiedzenie zaprosiła zarówno Skarżącą i jej męża jak i Dyrektor placówki. Niestety Skarżąca 

nie skorzystała z możliwości wyjaśnienia skargi, zarzucając na posiedzeniu, iż rozstrzyganie 

sprawy jest bez sensu, gdyż powinna tą skargę rozpatrzeć według Skarżącej, Komisja 

Rewizyjna. Po kilku minutach Pani Katarzyna Czerny opuściła posiedzenie. Komisja mimo 

wszystko rozpatrzyła tą skargę. Komisja uznała, iż zarzuty są bezzasadne trudno, bowiem 

uznać zasadność skargi, jeżeli zaświadczenia, o które ubiegała się Skarżąca gotowe były tego 

samego dnia a Skarżąca w piśmie nie odniosła się do tego by otrzymanie druków dnia 

następnego miało wywołać jakąś szkodę tej Pani tj. nie otrzymanie kredytu bądź załatwienie 

innej pilnej sprawy, co do zarzutu, iż Pani Dyrektor zachowywała się w sposób nieprzyjemny, 

to Komisji trudno było stwierdzić, o jakie zachowanie konkretnie Skarżącej chodzi. Wobec 

powyższego Komisja uznała, iż skarga jest całkowicie bezzasadna. Jeżeli Skarżąca ma inne 

zarzuty, to powinna to zgłosić do innych organów, władnych do ich rozpatrzenia.  
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- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

 

-  Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie ( w drodze kolejnych 

umów dzierżawy) nieruchomości niezabudowanych stanowiących mienie komunalne na okres 

3 lat przedstawił Pan Józef Gutowski, który poinformował, iż uchwała dotyczy przedłużenia 

dotychczasowych dzierżaw przydomowych działek. 

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały. 

 

  - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanych  

położonych w miejscowości Straszewo, Jarzębina oraz Benowo  stanowiących  własność 

Gminy Ryjewo przedstawił Pan Józef Gutowski, który poinformował, iż uchwał dotyczy podań 

o sprzedaż gruntów, które omawiane były na komisji w m-cu czerwcu. Dotyczy gruntów w 

miejscowości Straszewo, Jarzębina i Benowo. 

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie  nieruchomości zabudowanej 

położonej w miejscowości Straszewo,  stanowiącej  własność Gminy Ryjewo przedstawił Pan 

Józef Gutowski, który poinformował, iż uchwała dotyczy sprzedaży lokalu po byłym punkcie 

lekarskim w miejscowości Straszewo. Lokal ten zostanie wystawiony na sprzedaż w drodze 

przetargu. Cena po przeprowadzonej wycenie wynosi 38.695 zł.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie odpłatnego nabycia od Państwa Anny i Tomasza Kiliszek  przez 

Gminę Ryjewo do zasobu nieruchomości gruntowych położonych  w miejscowości Straszewo 

oraz projekt uchwały w sprawie odpłatnego nabycia od Pani Anny  Kiliszek  przez Gminę 

Ryjewo do zasobu nieruchomości gruntowej   położonej  w miejscowości Straszewo 

przedstawił Pan Józef Gutowski, który poinformował, iż  dotyczy, to drogi gminnej i części 

boiska sportowego w miejscowości Straszewo, które okazało się, że w części położone są na 

gruncie prywatnym, dlatego gmina musi ten grunt wykupić.  

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXIII/150/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

28 grudnia 2012 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2013 przedstawiła Pani 

Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy, która poinformowała, iż zmiany dotyczą przyjęcia do 

budżetu ponadplanowych dochodów i rozdysponowania ich na wydatki. W dziale dochody  

przyjmowane do budżetu są: 

- w dziale 630 środki w wysokości 15.767,00 zł  z dofinansowania realizacji projektu zakupu 

kajaków; jest to dotacja, która powinniśmy otrzymać w 2012 roku; 

- w dziel 700 środki w wysokości 2.111 zł dotyczy to scalenia gruntów z 2012 r; 

- w dziale 750  środki w wysokości 6.820 zł dotyczy to min. wpływu z odszkodowania za 

zniszczony przystanek autobusowy w Jarzębinie; 

- w dziale 754 środki w wysokości 1.000 zł są to wpływy z wynajmu świetlicy OSP Ryjewo; 

- w dziale 900 środki w wysokości 19 tyś. zł są to wpłaty za odpady, które powinny być 

uiszczone jeszcze do Zakładu Budżetowego „Pomezania” dotyczy wywozów za 2012 rok. 

Wydatki rozdysponowano następująco: 
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- w dziale 010 zwiększono wydatki w kwocie 5.695 zł na remont pomp na przepompowniach 

w Ryjewie; 

- w dziale 600 kwota 737,50 zł dotyczy przesunięć rad sołeckich; 

- w dziale  750 zwiększenie wydatków o kwotę 12.000 tyś. zł na zakup energii elektrycznej 

oraz 1.800 zł na zapłatę za nadzór nad wymianą dachu na budynku Urzędu Gminy; 

- w dziale 754 zwiększono wydatki w kwocie 9.160 zł na zakup energii dla OSP oraz wymianę 

drzwi garażowych w OSP Ryjewo; 

- w dziale 757 zwiększono o 25 tyś. zł upoważnienie na poręczenie kredytu dl Sceny Lalkowej 

z Kwidzyna, która prowadzi projekt dla dzieci ze szkół; 

- w dziale 900 zwiększono o 12.000 tys. zł kwotę na oświetlenie ulic i placów; 

- w dziale 921 zwiększono wydatki o 2000 tyś. zł, dotyczy to wkładu własnego w projekt, 

który realizuje Gminna Biblioteka Publiczna   a który kończy się wydaniem książki. 

    

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

- Projekt uchwały w sprawie zmiany Nr XXIII/149/12 Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 

2012 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Ryjewo na lata 

2013-2024 przedstawiła Pani Małgorzata Zdunek – Skarbnik Gminy, która poinformowała, iż 

zmiany wieloletniej prognozy finansowej są konsekwencją zmian wprowadzonych 

wcześniejszą uchwałą do budżetu. 

 

- Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały.  

 

Ad.4. Sprawy bieżące. 

 

Przewodniczący Rady: Chciałbym poinformować, iż w okresie wakacji zapadło kilka 

ważnych decyzji. Między innymi zerwaliśmy umowę z firmą SITA, która zajmowała się 

wywozem odpadów. Przez okres wywozu zastępczego śmieci odbierała firma PUS z 

Kwidzyna, która dobrze  zna nasz teren i nie było żadnych problemów z wywozem. Jesteśmy 

już po otwarciu ofert z nowego przetargu na wywóz odpadów. Jedna z ofert jest bardzo niska i 

boimy się, że firma nie będzie w stanie wykonać swoich zadań przy tak niskiej kwocie.  

 

Pan Józef Gutowski:  Wczoraj odbyło się sprawdzenie baz wszystkich oferentów i firma, 

która złożyła najtańsza ofertę ma bazę i całe zaplecze przygotowane w 100%. 

 

Przewodniczący Rady: Martwi nas niska cena. 

 

Pani Małgorzata Zdunek: Dziś wystosowane zostało pismo do firmy o motywację tak 

przyjętej kwoty.  

 

Przewodniczący Rady: Kolejna sprawa dotyczy wystosowanego przez nas apelu dotyczącego 

remontu dróg. Otrzymaliśmy niesatysfakcjonującą nas odpowiedź. Pan Ryszard Świlski 

tłumaczy stan dróg problemami finansowymi. 

 

Radny Jerzy Luty: Miesiąc temu byłem na spotkaniu u Pana Świlskiego, który przepraszał za 

zamieszanie, jakie powstało w związku z remontem drogi w Benowie. Obiecał nam, drobne 

naprawy w tym roku a w przyszłym roku dokończone ma zostać obiecane 900 metrów.  

 

Przewodnicząca obrad: Dziwie się Zarządowi Dróg Wojewódzkich, remonty dróg zlecają 

innym firmom i nie wiem, czy oni nie widza jak ci wykonawcy wykonują te roboty. Dziury 
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zasypywane są tylko żwirem i tak są zostawiane. Jeżeli już zabierają się za naprawę to niech 

robią porządnie. Powinniśmy pisać do Marszałka, co miesiąc może to da jakiś efekt.  

 

Przewodniczący Rady: Napiszmy, wobec tego po raz kolejny o tym, że nie jesteśmy 

zadowoleniu z przeprowadzonych remontów. Kolejna sprawa, o której chciałem poinformować 

dotyczy projektu unijnego, do którego zakwalifikowała się gmina Ryjewo a dotyczy on 

młodych bezrobotnych w wieku od 18 do 30 lat . W ramach projektu prowadzone będą 

szkolenia oraz kursy min. kierowca kat. C, sprzedawca, drwal- operator pilarek, florystyka oraz 

szkolenie dotyczące usług pielęgnacyjnych. Rodzaje szkoleń wybrane są pod kątem 

zapotrzebowania na terenie naszej gminy. Mamy zakłady usług leśnych, Dom Pomocy 

Społecznej czy też sklepy. Przedsiębiorcy, którzy zaangażują się w ten projekt po zakończeniu 

kursów będzie mógł przyjąć  maks. 4 osoby na 1 miesięczny staż, który będzie opłacany ze 

środków projektu, po czym jedną osobę będzie musiał zatrudnić na okres min. 3 m-cy. Gmina 

przystępując do tego projektu poniesie koszt roczny wkładu własnego 55 tyś. zł, ale z uwagi na 

duże bezrobocie na terenie naszej gminy wydaje mi się, że z czasem przyniesie on więcej 

korzyści. Do tego projektu, też wykorzystalibyśmy nasze pomieszczenie po Gminnej 

Bibliotece Publicznej. Tam min. odbywałyby się kursy.    

 

Radny Jerzy Paradowski: Z górnego terenu jest bardzo ciężki dojazd do Ryjewa i młodzi 

ludzie będą miały problem z udziałem w tych kursach. 

 

Przewodnicząca obrad: Można wykorzystać świetlice wiejskie na terenie gminy.  

 

Przewodniczący Rady: Będzie kilka rodzajów szkoleń, więc możliwe, że wykorzystamy te 

świetlice. Będziemy starali się tak zrobić by każdy chętny mógł w nich uczestniczyć.  

 

Pan Józef Gutowski:  Do Urzędu wpłynęły dwa podania. Firma ITIMA złożyła zapytanie o 

możliwość kupna hali magazynowej położonej w miejscowości Ryjewo przy ul. 

Grunwaldzkiej, za budynkiem byłego GS-u. Firma ta zajmuje się konfekcjonowaniem 

aluminium. Mamy wycenę tej hali i wraz z gruntem wynosi ona 229 tyś. zł. 

 

Radny Jan Koczara: Jeżeli ma stać nieużywane to lepiej sprzedać.  

 

Przewodnicząca obrad: Co to jest to konfekcjonowanie aluminium ? 

 

Pan Józef Gutowski: Przedstawiciel firmy powiedział, że dotyczy to prasowania w kostkę 

aluminium. 

  

Przewodnicząca obrad: Ale czy to nie będzie uciążliwe dla mieszkańców, którzy tam 

mieszkają?  

 

Radny Roman Szaflik: W Korzeniewie jest coś podobnego i mieszkańcy się skarżą na 

nieprzyjemny zapach. 

 

Przewodniczący Rady: W takim razie najpierw uzyskajmy od firmy dokładne dane dotyczące 

procesu technologicznego i tego, co dokładnie będzie miało być wykonywane w tej hali. 

 

Pan Józef Gutowski: Kolejne podanie Pana Sławomira Szewczyka, który zwrócił się z 

wnioskiem o sprzedaż 5 arów działki nr 403/1 w miejscowości Ryjewo, jest to  część placu na 

targowisku. Chodzi o część działki od strony ul. Różanej. Wnioskodawca zastrzega, że cześć ta 
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nie wpłynie ujemnie na dotychczasowe wykorzystanie terenu. Zakupiona część działki na być 

wykorzystana pod działalność gastronomiczną.    

 

Radny Roman Szaflik: A nie może wziąć tego w dzierżawę?   

 

Radny Piotr Bajerowski: Dopiero odmówiliśmy innemu wnioskodawcy, więc teraz też nie 

powinniśmy się zgodzić. 

 

Radny Jan Koczara: Tylko, że będąc właścicielem, ten Pan będzie mógł tam zrobić 

cokolwiek i nie będziemy mieli na to żadnego wpływu.  

 

Radny Zbigniew Reducha: Powinniśmy zapytać konkretnie, co to będzie za działalność, w 

jaki sposób będzie ten Pan dojeżdżał do tej części oraz co zrobi w sytuacji, gdy działalność 

gastronomiczna będzie nieopłacalna.  

 

Przewodniczący Rady: Chciałbym poruszyć jeszcze jeden temat. Dotyczy on anonimu, który 

wpłynął do Urzędu. Anonim dotyczy nieprawidłowości w jednej z jednostek ochotniczych 

straży pożarnych.  W anonimie stwierdzono, że zostały skradzione min. materiały budowlane. 

Zostały przeprowadzone czynności kontrolne, które nie potwierdziły zarzutów 

przedstawionych w anonimie. Dokumentacja jest u Pana Wójta wiec, jeżeli ktoś będzie chciał 

to  sprawdzić to będzie musiał pofatygować się do Wójta. 

 

Radny Marek Górecki: Chciałbym zgłosić konieczność naprawy uskoku i przejrzenia  

kanalizacji burzowej na ul. Nowej w Ryjewie.  

 

Radny Jerzy Paradowski: Chciałbym prosić o zgłoszenie częstszych patroli na górnym 

terenie w miejscowości Trzciano z uwagi na liczne w ostatnim czasie kradzieże w ogródkach i 

na działkach.  

  

Pan Józef Gutowski: Zostanie to zgłoszone.  

 

 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Przewodnicząca obrad podziękowała wszystkim za 

udział w spotkaniu i zamknęła posiedzenie.  

 

Na tym protokół zakończono. 

  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

Zbigniew Reducha 

 

 


